



*Saint Joseph and Precious Blood Parishes  
Paroisses Saint-Joseph et Précieux-Sang*

*Rev. Marc Piché – pastor / curé*

*Rev. Mr. Rick Jarvis – deacon / diacre*

**OFFICE**

18318 County Rd 2,  
Cornwall, ON. K6H 5R5  
Tel: 613.931.1424 - Fax: 613.931.2428

**OFFICE HOURS**

**Tuesday to Thursday**  
9am to 4pm

**Web site: [www.preciousbloodparish.ca](http://www.preciousbloodparish.ca)**

[preciousblood@bell.net](mailto:preciousblood@bell.net)

[saintjoseph@bell.net](mailto:saintjoseph@bell.net)

**Bulletin of March 13 & 20, 2016  
Feuilleton du 13 & 20 mars, 2016**

**Sacrament of Baptism**

Kindly advise the pastor at least two months before the date of the celebration.

**Sacrament of Marriage**

The pastor would be please to meet those preparing for marriage one year before the marriage date. You must be registered and members of the parish.

**Sacrament of Penance**

Before the Eucharistic celebrations or by appointment at the rectory.

**Our Sick**

We are always pleased to bring Holy Communion to the sick, to the elderly unable to come to church. Contact the pastor or the deacon.

**Sacrement du baptême**

S'adresser au presbytère au moins 2 mois avant la date de la célébration.

**Sacrement du mariage**

Le curé sera heureux de rencontrer les futurs mariés 1 an avant leur mariage. Vous devez être enregistré et membre de la paroisse.

**Sacrement de pénitence**

Avant les célébrations eucharistiques ou sur rendez-vous au presbytère.

**Nos malades**

Nous sommes toujours heureux d'apporter la Sainte Communion aux malades ou aux vieillards retenus à la maison. Adressez-vous au curé ou le diacre.

**5<sup>th</sup> SUNDAY OF LENT / 5<sup>e</sup> DIMANCHE DU CARÊME**

**SATURDAY, March 12<sup>th</sup>**

16h00 (Lancaster) **Therese Bercier** par Yvon Bercier  
17h30 (Glen Walter) **PRO POPULO**

**SUNDAY, March 13<sup>th</sup>**

9h00 (Glen Walter) **Leonel Prevost** by Rheel Valade  
11h00 (Lancaster) **Sebastien St-Laurent** by Rita Hurtubise & famille



**TUESDAY, March 15<sup>th</sup>**

9h00 (Glen Walter) **Richard Bray** par Richard & Suzanne Charlebois

**WEDNESDAY, March 16<sup>th</sup> CHARTWELL LANCASTER**

**\*9h30 (Lancaster) Robert Villemaire** par la succession

**THURSDAY, March 17<sup>th</sup>**

9h00 (Glen Walter) **Arthur Watson** par C.D.S.B.E.O.

**FRIDAY, March 18<sup>th</sup>**

9h00 (Lancaster) **ADORATION**  
9h30 (Lancaster) **Anna Krol** by Nancy & Wayne MacGillivray  
**\*19h00 (Glen Walter) Confessions**

*Beginning of Holy Week / Début de la Semaine Sainte*

**PALM SUNDAY / DIMANCHE DES RÂMEAUX**

**SATURDAY, March 19<sup>th</sup>**

16h00 (Lancaster) **Léo Dubois** par Denise & Carl Collette & famille  
17h30 (Glen Walter) **Jacques Legault** par Thérèse



**SUNDAY, March 20<sup>th</sup>**

9h00 (Glen Walter) **PRO POPULO**  
11h00 (Lancaster) **Gloria St-Laurent** by Rita Hurtubise

**MONDAY of Holy Week, March 21<sup>st</sup>**

**LUNDI Saint, 21 mars**

**\*19h00** (St. Columban Parish/Paroisse Saint Columban, Cornwall) *Bilingual Chrism Mass / Messe Chrismale bilingue*

**TUESDAY of Holy Week, March 22<sup>nd</sup>**

**MARDI Saint, 22 mars**

9h00 (Glen Walter) **Dr. John Oss** by Carol & family

**WEDNESDAY of Holy Week, March 23<sup>rd</sup>**

**MERCREDI Saint, 23 mars**

9h00 (Lancaster) **Edna Prieur** par Marie Bowen  
**\*19h00 (Lancaster) Confessions**

Holy THURSDAY, March 24<sup>th</sup>

*The institution of the Holy Eucharist and the Priesthood /  
Fête de l'institution de l'Eucharistie et du Sacerdoce*

JEUDI Saint, 24 mars

\*19h00 (Lancaster)

**Mass of the Last Supper**

**Catherine Forestal** by Brian & Rowena McNulty

*Followed by confessions and Adoration until 10:00 pm*



Good FRIDAY, March 25<sup>th</sup>

*We recall the death of Christ Jesus on the Cross /*

VENDREDI Saint, 25 mars

11h30 (Lancaster)



*Nous nous rappelons la mort du Christ Jésus sur la Croix*  
**ECUMENICAL WAY OF THE CROSS**

*Bilingual Celebrations of the Lord's Passion /*

*Célébrations de la Passion du Seigneur bilingue*



\*15h00 (Lancaster) by Rev. Mr. Rick Jarvis

\*15h00 (Glen Walter) by Fr. Marc Piché



SATURDAY, Easter Vigil, March 26<sup>th</sup>

SAMEDI, Veillée Pascale, 26 mars

\*20h00 (Glen Walter)

**PRO POPULO**



SUNDAY, March 27<sup>th</sup>

**EASTER / PÂQUES**

DIMANCHE, 27 mars

9h00 (Glen Walter)

**Leonel Prevost** by Bernadette & Jake Lapierre

11h00 (Lancaster)

**Dr. Gerard Hebert** by Marcel & Paulette Hebert

**Pro-Life Cornwall Pro-Vie** will be hosting their "Annual Spaghetti Supper", on **Sunday, March 13<sup>th</sup>** at the Agora Centre. Meals are served from 4:30 to 7:00 pm. Cost is \$8.00 per adult and children under 12 Free. Take-out orders available. **New this year**, regular and gluten-free spaghetti. Come and enjoy a nice meal with your family and friends!



**Precious Blood Parish in Glen Walter** will be hosting their next **BINGO** on **Wednesday, March 16<sup>th</sup>** in the church hall starting at 7:00 pm. **EARLY BIRD GAMES start at 6:20 pm**. Over \$1200.00 to be won. **Hope to see you there!**

**La Paroisse Précieux-Sang, de Glen Walter**, planifie son prochain **BINGO** le **mercredi, 16 mars, 2015 à 19h00** dans la salle paroissiale. «**PARTIES ARRIVE-TÔT**» à **18h20**. Plus de 1200\$ à gagner. **Espérant vous voir des nôtres.**

**The Ecumenical Way of the Cross** will be held at Saint Joseph Parish, Lancaster, on **Good Friday, March 25<sup>th</sup>, 2016**, at 11:30 am. To be followed by "Cross buns" and beverages. **EVERYONE IS WELCOME!**

The Churches of South Glengarry are pleased to present the **2016 WEDNESDAY NOON HOUR ECUMENICAL LENTEN SERIES** to be held at St. Andrew's Presbyterian Church, South Lancaster.  
11:50 am Meditative Music – 12:00 noon Service. Everyone is welcome to attend!

Date	Preacher responsible	Date	Preacher responsible
March 16 <sup>th</sup>	Father Marc Piché	March 23 <sup>rd</sup>	Mackie Robertson, LLWL

**A freewill offering will be taken with the proceeds going to the Glengarry affiliate of the Canadian Foodgrains Bank.** A lunch of soup and sandwiches will follow the service provided by members of the church(es) of the presiding worship leader. For information, call 613-347-1363.

**P. Cyriaque Balla et les membres de la Paroisse Notre-Dame-du-Rosaire,** Crysler, vous invite à leur « Diner des sucres » (œufs, bacon, suacisses, fèves au lard, crêpes avec sirop), le **dimanche 20 mars, 2016**, de 10h30 – 13h00, au Centre Communautaire de Crysler. Musique par Pierre et Éloïse Lafleche. Coût : adultes & ados 13\$, enfants 5-11 ans 6\$, enfants moins de 5 ans GRATUIT. Tire sur neige 1\$.

**St-Francis de Sales, Knights of Columbus 11531** will host a *"ROAST BEEF DINNER"* in the parish hall, on **Thursday, March 10<sup>th</sup>, 2016** at 5:00 pm. Cost – Adults \$10.00, children \$5.00.

**Soirée du bon vieux temps à Ste-Thérèse** – Vous êtes invités à une soirée du bon vieux temps avec « *Pépère pis sa gang* », le **samedi 12 mars, à 19h00** dans la salle paroissiale. Chansons à répondre, valse, jig et plaisir pour tout le monde. Billets 5\$. Pour information, contactez Roger au 613-528-4025. Bienvenue à tous et à toutes!

**EXTRAORDINARY EUCHARISTIC MINISTERS FOR THE HOSPITAL**

You are cordially invited to an important get-together at the Janet MacDonald Pavilion auditorium, on **Saturday, March 19<sup>th</sup>, 2016** between 9:30 am to noon. Welcome to any other persons who are interested in joining us. We always need more volunteers. Thank you.

F. Claude Hallé

**MINISTRES EXTRAORDINAIRES DE L'EUCHARISTIE POUR L'HÔPITAL**

Vous êtes convoqués à une rencontre amicale au Pavillon Janet MacDonald, dans l'auditorium, le **samedi 19 mars, 2016**, de 9h30 à midi. Bienvenue aussi à toutes autres personnes intéressé(e)s à ce ministère. Nous avons toujours besoin d'autre bénévoles. Merci.

P. Claude Hallé

**DÉJEUNER À LA PAROISSE SAINT-JOSEPH, LANCASTER**



Les Chevaliers de Colomb, Conseil 8715 Saint-Joseph, vous invitent à un déjeuner dans la Salle paroissiale (Lancaster), le **dimanche, 3 avril, 2016** entre 9h00 et midi. Offrande libre.

**BREAKFAST AT SAINT-JOSEPH'S PARISH, LANCASTER**



The Knights of Columbus, Council 8715 St-Joseph, invite you to a breakfast in the parish hall (Lancaster) on **Sunday, April 3<sup>rd</sup>, 2016**, from 9 am to 12 pm. Free will offering.

**St. Columban's Catholic Womens League** invites you to a St. Patrick's Day Tea & Bake Sale **Thursday March 17** from 1:30 to 3:00pm in St. Columban's Activity Centre Room 201 Agape Centre. Admission \$5.00 Bake sale, candy table and basket draw.

Le Centre culturel de Cornwall organise une Cabane à sucre **les 19 et 20 mars 2016** à la salle paroissiale Ste-Thérèse de Lisieux. **Toutes les activités pour les enfants seront gratuites.**